
Dagsorden for Folketinget Nr. 38

Mødedato: Onsdag den 18. december 2024

Tidspunkt: kl. 13.00

1) Besvarelse af oversendte spørgsmål til 
ministrene (spørgetid).
(Se dagsordenens næste sider).

2) Forespørgsel nr. F 7:
Forespørgsel til udenrigsministeren og 
udlændinge- og integrationsministeren om 
udfordring af de rammer, som internationale 
konventioner sætter for dansk udlændinge- og 
indfødsretspolitik.
Af Sandra Elisabeth Skalvig (LA) og Steffen 
Larsen (LA).
(Anmeldelse 25.10.2024. Fremme 01.11.2024).
Eventuelt afstemning udsættes til torsdag den 
19. december 2024.

3) 1. behandling af beslutningsforslag nr. B 
53:
Forslag til folketingsbeslutning om at 
sikre efterlevelse af Den Internationale 
Domstols juridiske vurdering vedrørende Israels 
besættelse af palæstinensiske områder.
Af Trine Pertou Mach (EL) m.fl.
(Fremsættelse 14.11.2024).

FORESPØRGSEL NR. F 7:

Forespørgsel til udenrigsministeren og 
udlændinge- og integrationsministeren:
Vil ministrene redegøre for, hvilket arbejde 
regeringen har igangsat for at udfordre de 
rammer, som internationale konventioner sætter 
for dansk udlændinge- og indfødsretspolitik, og 
hvilket mandat den ambassadør, regeringen 
agter at udpege til formålet, vil blive udstyret 
med?
Af Sandra Elisabeth Skalvig (LA) og Steffen 
Larsen (LA).
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SPØRGSMÅL:

1) Til udenrigsministeren af:
Susie Jessen (DD):
Mener ministeren, at det fortsat er en god idé 
at give 129 mio. kr. i støtte til Mellemfolkeligt 
Samvirke, når det nu er kommet frem, at de 
ud over at sprede antisemitisme også bidrager 
med lokaler til Nødbremsen, som laver ulovlige 
protestaktioner såsom at overhælde malerier 
med maling og smadre juletræer?
(Spm. nr. S 392, skr. begr.).

2) Til udenrigsministeren af:
Sascha Faxe (ALT):
Hvilken holdning har ministeren til Amnesty 
Internationals rapport af 5. december 2024, der 
konkluderer, at Israel har begået folkedrab?
(Spm. nr. S 400, skr. begr.).

3) Til udenrigsministeren af:
Trine Pertou Mach (EL):
Hvad mener ministeren om Israels ulovlige 
invasion af og angreb på Syrien med 
potentiale til at undergrave stabiliteten, og 
mener ministeren, at dette brud på folkeretten 
vil forbedre en i forvejen vanvittig skrøbelig 
situation i Syrien?
(Spm. nr. S 433).

4) Til udenrigsministeren af:
Trine Pertou Mach (EL):
Mener ministeren, at Amnesty Internationals 
seneste rapport om Israels folkedrab på 
palæstinensere i Gaza giver anledning til at 
ændre den danske kurs over for Israel ved f.eks. 
at stoppe enhver eksport, direkte og indirekte, 
af våben, militært udstyr og komponenter til 
Israel og undersøge mulighederne for at indføre 
sanktioner mod Israel, og mener ministeren, 
at Danmark kan undlade at handle, når der 
er en forpligtelse til at forhindre folkedrab i 
folkedrabskonventionen?
(Spm. nr. S 434, skr. begr.).

5) Til udenrigsministeren af:
Peter Skaarup (DD):
Er ministeren enig i, at Udenrigsministeriet 
hurtigst muligt bør engagere sig i arbejdet for at 
få hjemsendt syriske flygtninge på midlertidige 
opholdstilladelser, eksempelvis ved snarest at 
etablere diplomatiske forbindelser med Syriens 
kommende regering?
(Spm. nr. S 420).

6) Til udenrigsministeren af:
Søren Søndergaard (EL):
Er ministeren enig i, at de multikulturelle 
kræfter i selvforsvarsenhederne SDF (Syrian 
Democratic Forces) i den aktuelle situation er 
det eneste værn mod styrkelse af Islamisk 
Stat og andre islamistiske jihadistgrupper i det 
nordøstlige Syrien?
(Spm. nr. S 410. Medspørger: Trine Pertou 
Mach (EL)).

7) Til udenrigsministeren af:
Søren Søndergaard (EL):
Hvad mener ministeren Danmark skal gøre for at 
støtte de multikulturelle kræfter i det nordøstlige 
Syrien og forhindre, at Islamisk Stat og andre 
islamistiske jihadistgrupper kommer til magten 
med alle de sikkerhedsmæssige konsekvenser, 
det får for resten af verden?
(Spm. nr. S 411. Medspørger: Trine Pertou 
Mach (EL)).

8) Til justitsministeren af:
Mikkel Bjørn (DF):
Hvordan kan det efter ministerens mening 
forsvares, at en 19-årig mand, der er dømt 
for narkohandel, trusler, ulovlig frihedsberøvelse 
og vold, herunder ved at have bundet sin 
ekskæreste med strips og truet hende med 
en strømpistol, slipper med en advarsel om 
udvisning, og vil ministeren sammen med Dansk 
Folkeparti være med til at afskaffe konceptet om 
advarsler i udvisningssystemet?
(Spm. nr. S 375, skr. begr.).

9) Til miljøministeren af:
Kim Edberg Andersen (DD):
Hvad mener ministeren om, at borgerne i 
Aalestrup i Nordjylland stadig mangler svar på, 
om jorden er forurenet eller ej, hvilket skaber 
stor utryghed blandt befolkningen?
(Spm. nr. S 385, skr. begr.).

10) Til miljøministeren af:
Leila Stockmarr (EL):
Mener ministeren, at det er en risiko, vi som 
samfund kan leve med, at forbruget af PFAS-
pesticider siden 2010 er øget markant, samtidig 
med at rester af PFAS-pesticider i stigende grad 
findes i vores grundvand?
(Spm. nr. S 417, skr. begr.).
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11) Til beskæftigelsesministeren af:
Sólbjørg Jakobsen (LA):
Mener ministeren, at det er et problem, at 
forskelle i levetid skaber forskelle i, hvor 
længe forskellige befolkningsgrupper er på 
folkepension?
(Spm. nr. S 230 (omtrykt)).

12) Til beskæftigelsesministeren af:
Charlotte Munch (DD):
Hvad mener ministeren om, at ikkevestlige 
indvandrere ifølge en artikel på berlingske.dk 
langt sjældnere end personer med dansk 
oprindelse får deres førtidspension revurderet 
og frakendt?
(Spm. nr. S 380, skr. begr.).

13) Til beskæftigelsesministeren af:
Nick Zimmermann (DF):
Hvad tror ministeren der er årsag til, at personer 
af dansk oprindelse mister deres førtidspension 
dobbelt så ofte som ikkevestlige indvandrere, 
og hvad vil ministeren gøre for at sikre 
ligebehandling på området?
(Spm. nr. S 391, skr. begr.).

14) Til beskæftigelsesministeren af:
Charlotte Broman Mølbæk (SF):
Hvad mener ministeren om, at syv ud af ti 
voksne, som tager adhd-medicin, står uden 
for arbejdsmarkedet, og giver det ministeren 
anledning til at sætte gang i et arbejde her?
(Spm. nr. S 398, skr. begr.).

15) Til børne- og undervisningsministeren af:
Mikkel Bjørn (DF):
Synes ministeren, at indvandrerelever skal have 
positiv særbehandling i form af karakterrabat, 
og hvis ministeren ikke synes det, hvad vil han 
så gøre for at adressere problemet, som er 
velkendt?
(Spm. nr. S 349 (omtrykt)).

16) Til børne- og undervisningsministeren af:
Helena Artmann Andresen (LA):
Mener ministeren, at der er tale om et 
retssikkerhedsmæssigt problem, når det i nogle 
kommuner er en forudsætning, at elever 
skal have en diagnose, før de kan tildeles 
støttetilbud, set i lyset af at dette klart strider 
mod gældende lovgivning?
(Spm. nr. S 384, skr. begr.).

17) Til børne- og undervisningsministeren af:
Mette Thiesen (DF):
Vil ministeren redegøre for, hvorfor regeringen 
tillader, at Helsingør Privatskole fortsat kan 
drive skole på skatteydernes regning, når det er 
dokumenteret, at piger systematisk undertrykkes 
i undervisningen gennem kønsopdelt bøn og 
påtvungen tavshed?
(Spm. nr. S 386, skr. begr.).

18) Til udlændinge- og integrationsministeren af:
Peter Skaarup (DD):
Mener ministeren, at Assads fald giver grundlag 
for, at en stor del af syrerne i Danmark kan 
vende hjem, og hvad agter regeringen at gøre 
i denne forbindelse?
(Spm. nr. S 421).

19) Til ministeren for fødevarer, landbrug og 
fiskeri af:
Søren Egge Rasmussen (EL):
Mener ministeren, at den danske industrielle 
svineproduktion leverer de forhold, som grise 
skal have for at trives?
(Spm. nr. S 425, skr. begr.).

20) Til uddannelses- og forskningsministeren af:
Katrine Robsøe (RV):
Hvordan vil ministeren fejre 1-årsdagen for 
den su-aftale, der fra næste sommer fjerner 
1 års su-klip, øger en nulfejlskultur og 
målrettet rammer de mest udsatte studerendes 
mulighed for studieskift, reeksaminer og rimelige 
forsinkelser?
(Spm. nr. S 429).

21) Til uddannelses- og forskningsministeren af:
Katrine Robsøe (RV):
Ønsker ministeren fortsat at lukke mere end 
hver syvende plads på civilingeniøruddannelsen, 
hvis det – som forventet af 
universitetsrektorerne – ikke lykkes at omlægge 
dem til erhvervskandidatuddannelser?
(Spm. nr. S 430).

22) Til klima-, energi- og forsyningsministeren 
af:
Peter Kofod (DF):
Hvilke initiativer vil ministeren tage for at 
imødegå de rekordhøje elpriser?
(Spm. nr. S 424, skr. begr.).
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23) Til ministeren for byer og landdistrikter af:
Susie Jessen (DD):
Mener ministeren, at det at overholde EU’s 
habitatdirektiv er af afgørende national interesse 
og derfor vægtes af afgørende betydning, når 
ministeren skal udpege arealer til statslige 
energiparker?
(Spm. nr. S 419).

24) Til ministeren for samfundssikkerhed og 
beredskab af:
Kristian Bøgsted (DD):
Hvad mener ministeren om, at 
Kystredningstjenestens motorredningsbådes 
funktionstid har været under målkravet på 95 
pct. de seneste år?
(Spm. nr. S 407, skr. begr.).

25) Til social- og boligministeren af:
Sigurd Agersnap (SF):
Mener ministeren – på baggrund af svaret 
på spørgsmål nr. 51 (Alm. del) stillet af 
Erhvervsudvalget efter ønske fra fru Rosa Lund 
– at kommunerne har de rette muligheder for 
at håndhæve lovgivning, i tilfælde af at der 
sker udlejning af klubværelser uden kommunens 
samtykke?
(Spm. nr. S 389, skr. begr.).

26) Til social- og boligministeren af:
Rosa Lund (EL):
Mener ministeren, at der kan være behov for 
at udvide varslingsbestemmelserne, så flere 
mennesker med handicap kan blive varslet i god 
nok tid, hvis deres hjælp fjernes eller sættes 
ned?
(Spm. nr. S 390).

27) Til social- og boligministeren af:
Rosa Lund (EL):
Mener ministeren i lyset af Fagbladet FOA’s 
gennemgang af tvangslukkede botilbud, at den 
nuværende model er god nok til at garantere 
borgere og pårørende tryghed i, at der føres 
tilstrækkeligt tilsyn med kvaliteten af botilbud for 
udsatte borgere og borgere med handicap, og 
mener ministeren, at det er rimeligt, at nogle 
ejere kan trække millionstore beløb af vores 
fælles skattekroner ud i profit?
(Spm. nr. S 418, skr. begr. Medspørger: Pelle 
Dragsted (EL)).

28) Til social- og boligministeren af:
Søren Egge Rasmussen (EL):
I lyset af at det ifølge Ishøj Kommune har kostet 
17 mio. kr. at have boligområdet Vejleåparken 
på listen over parallelsamfund i 1 år, vil 
regeringen så refundere udgifterne til Ishøj 
Kommune?
(Spm. nr. S 416, skr. begr.).

29) Til skatteministeren af:
Mette Thiesen (DF):
Vil ministeren ændre reglerne vedrørende 
boligskat, så indefrysningsordningen vendes på 
hovedet, således at den enkelte aktivt skal 
tilmelde sig tillægslånet?
(Spm. nr. S 376. Medspørger: Peter Kofod 
(DF)).

30) Til skatteministeren af:
Peter Kofod (DF):
Hvad mener ministeren om, at danske fiskere 
som Alfred Fisker Hansen i Thyborøn ifølge en 
TV2-artikel tvinges til at sælge sin fiskekutter, 
fordi klimaafgifterne er så voldsomme?
(Spm. nr. S 431, skr. begr. (omtrykt)).
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